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Időrendbeli bontás: 

március 25.   ELTE TTK HÖK Küldöttgyűlés 

március 27.  Külügyi mentorfelvételi 

március 27.   EHKB ülés 

április 7.   ELTE TTK HÖK rendkívüli Küldöttgyűlés 

április 10.   EHKB ülés 

április 24-26.    Külügyi mentortábor 

április 28.   ELTE TTK HÖK Küldöttgyűlés 

április 30.  Erasmus pályázatok aláírása 

május 5-8.   LEN Külügyi sátor 

május 9.   EHKB ülés 

június 5.   Földrazj/Földtud szakos mentorelőadás 

augusztus 1.  TTK-s Mentortábor 

szeptember 11. EHKB ülés 

szeptember 12. Külügyi Börze/Mentortábor megbeszélés 

szeptember 22. EHKB ülés 

október 1.  Külügyi mentortábor megbeszlésés 

október 6.  EHKB ülés 

október 10.  ELTEFeszt külügyi folyosó 

október 10.  Erasmus pótpályázatok aláírása 

október 14.  Mentorok napja megbeszlés 

október 17.   Külügyi mentorfelvételi 

október 18.  Mentorok napja 

  



ERASMUS pályázatok 

Az Erasmus+ pályázatokkal élve több mint 40 hallgató sikeresen pályázott a sima és 

pótpályázás alatt, túlnyomó részt részképzésre de szakmai gyakorlatra jelentkezők is voltak. 

Gyakorlatilag az összes pályázó sikeres volt, összesen két pályázatot kellett elutasítani és azok 

is egy egyszerű okból, két lezárt félév szükséges a pályázáshoz és ezeknél a hallgatóknál 

sajnos ez nem teljesűlt. Remélhetőleg a jövőben tisztább kommunikációval elkerülhető az 

ilyen félreértés. Ezen felül az ilyen fokú sikeres pályázás azt is jelenti van még bőven hova 

népszerűsíteni a pályázatot, hiszen így is maradt üres hely. 

Weboldal 

A Hallgatói Önkormányzat weboldalán a külügyes szekcióban található információk végre 

eljutottak arra a szintre, hogy teljesen naprakészek. Az oldal stuktúrája megváltozott, 

legnagyobb változás hogy nem csak a részképzéses pályázatokat népszerűsíti, hanem a 

rövidebb lehetőségeket is, átfogóbb képet nyújt a lehetőségekről még ha azok nem is szorosan 

kapcsolódnak egyetemünkhöz. Általános információkat és tanácsokat is elhelyeztem az 

oldalon, amiknek a célja részben lefedni a legnépszerűbb kérdéseket amiket emailben és 

fogadóóráimon kaptam. Erasmus részképzés esetén a partner egyetemek listája jelenleg nem a 

legfrisebb, de folyamatban van a legújabb lista beszerzése, ezen felül tudomásom szerint 

minden információ a valóságnak felel meg, teljesen pontos. Remélhetőleg a bővült oldal a 

hallgatói kedvet is növeli, az év folyamán érkezes olyan vélemény az oldal elavultsága is részt 

játszott a hallgatók elbizonytalanodásában. Itt szeretném megemlíte a facebookos oldalt is, 

amin sajnos a kommunikáció elég lassan indult be, az admin felület sehogy se akarta az 

átállításokat elfogadni, de szerecsére végül az is megoldódott. Amíg a weboldal és a facebook 

oldal nem működött levelezésben és személyesen történt a fő kommunikáció, aktualizálásuk 

óta az érkező levelek száma láthatóan le is csökkent. 

Brazil hallgatók 

Brazil hallgatók esetében a nyár végén történt nem egy malőr. A egyetemi külügyi szekció 

élén mind az EHÖK-ös mind az egyetemi főmentor személye lemondott, ezért 

kommunikációs zűrzavar keletkezett, több fontos levelezés sose jutott el a címzetthez. Ennek 

kijavítása rohamtempóban történt augusztus utolsó hétvégéjén, a legtöbb probléma meg is 

oldódott, sajnos a brazil hallgatók közel 1 hónapos késéssel kaptak mentorokat. Ebben a 

félévben eddig nem érkezett megkeresés arról, van-e központilag szervezett program a 

braziloknak amiben segétkeznünk kéne. Az elmondható róluk viszont, hogy őket ez a 

szerencsétlenkedés csak papíron érintette: valószínűleg teljesen önszervezően oldalják meg a 

problémáikat az egyetemen. A mentoraikra lágymányosi karok tapasztalatai alapján nincs 

szükségük, nem kommunikálnak velük és az egyetemi koordinátoruk felé se jeleznek sok 

problémát, óráikat viszont látogatják gond nélkül. 

  



EHKB ülések/ESN ELTE 

Az október 6-ai EHKB ülésen megtörtént az egyetemi főmentor, a rendezvényekért felelős 

operatív tag megválasztása. Ez azért fontos eredmény, mert így a külügyi alelnököt 

tehermentesíteni tudják sok feladatban, amire nagy szükség volt eddig is, így elkerülhető 

megint a feltorlódás mint ami nyáron tapasztalható volt. 

A legtöbb ülésnek a mindennapi feladatok megbeszélésén túl az ESN ELTE civil 

szervezetként való bejegyzése volt. A civil szervezet a külföldi hallgatók érdekét szolgálná, 

segíteni az összegyetemi kommunikációt programok és beérkező hallgatók esetén. Sajnos a 

TTK-n kevés a külügyes mentor, és ők is durván túl vannak terhelve, ezért gyakori, hogy az 

itteni hallgatók is máshonnan kapnak mentort, erre és hasonló problémákra születne meg a 

civil szervezet. Bejegyzése folyamatban van, valószínűleg az egyetem valamelyik campuszán 

lesz a székhelye. A TTáK és BTK különböző pályázatokból és külügyes rendezvények 

bevélteleit felajánláttok a szervezet kasszájába. A szervezet alapszabálya is elkészült, ebben a 

karok elnökeivel és történt konzultáció. 

Külügyi Mentorok 

Jelenleg tucatnyi aktív mentor foglalkozik a karon a beérkező hallgatókkal. Az elmúlt évben a 

külföldiek száma jelentősen megnőtt a brazilok és a Science Without Borders program miatt, 

a főmentornak és nekem is ezért kellett vállalni saját külföldiket. A legnagyobb problémája a 

külügyi mentorrendszerünknek, hogy létezik tanulmányi mentorság is vele párhuzamosan, 

ami a legtöbb érdeklődőt felszívja, ez más karokon legtöbbször nincs, ezért is a 

hatszor/hétszer nagyobb mentorszámuk. A mentorfelvételik ennek ellenére sikeresek voltak, a 

külföldi hallgatók problémáit sikerül orvosolni, és a mentoraink a külügyes programokon is 

részt szoktak venni, még ha kis létszámban is. A kari főmentorral szerencsére az 

együttműködés gördülékeny és gyümölcsöző, a krízishelyzetekre is sikerült gyorsan 

válaszolnunk. A volt erasmusos hallgatók megkeresése sajnos nem zárult sikerrel, ennek 

részben oka lehet hogy a végzéshez közeledve utaznak ki az emberek így már a közéletből is 

kivonódnak, tanulmányaikra koncentrálnak. 

Mentortábor/Mentorok Napja 

Előző beszámolómban említett, hogy a tavaszi mentortábor nem zajlott gördülésmentesen, 

több problémát azonosítottunk különösen a programszervezés terén. Mindenki lelkesen vágott 

bele a szervezésbe, a belső kommunikáció is sokkal hatásosabb volt, de sajnos a mentortábor 

nem lett megtartva. Ennek oka az egyetemet érintő bortányok voltak, a külügyi alelnök úgy 

döntött ilyen közhangulat mellett tábor tartása nem a legjobb döntés. Erre született 

megoldásnak meg a Mentorok Napja, ahol a programok egy részét: csapatépítés és szakmai 

képzés a KCSSK kollégiumban megtörtént. A három napos mentortábor programjait így 

három különböző napra bontottuk szét, a félév során meg lesz tartva vélhetőleg a két 

következő mentornap is. Szerencsére a külügyi mentorok is megértették ennek szükségessét, 

és lelkesen vettek részt a programokon. A TTK 4 résztvevő mentorral rekordott döntött! 

  



Angolul hallgatható órák 

Pályázatomnak ez volt a legambíciózusabb része, sajnos ebben előre lépés nem is történt. A 

szakterületi koordinátorokkal és a tanulmányi elnökhelyettessel történő kommunikáció során 

a következő derült ki: jelenleg az oktatók ha vállalnak idegen nyelven óra tartást ide érkező 

hallgatóknak, gyakran őket hívják át a tanrend szerint tartott magyar óráikra, ahol a hallgatók 

beleegyezése után idegen nyelven oktatnak. Kémia szakterület esetén léteznek alapból angolul 

meghírdetett órák, itt is az oktatók külön döntenek így. Sajnos terveimet itt nem sikerült 

megvalósítani, de az információ gyűjtés során pár új megoldás is felmerült. 

Záró gondolatok 

Feladatimat igyekeztem legjobb tudásom szerint ellátni megválasztásom óta, de ennek 

ellenére hibákat is elkövettem, amiket remélem sikerült maradéktalanul bepótolni. Belső 

kommunikáció terén főleg az elején elég lassan reagáltam a felmerülő problémákra, de úgy 

érzem őszre ezen is javítottam. Eredeti pályázatom célkitűzéseit mára más szemmel látom, 

hogy mennyire lényegesek vagy akár megvalósíthatóak, de fő célnak továbbra is az angolul 

hallgatható órákat tartom, és a mindenki számára megoldható külföldön tanulást. Amennyiben 

a küldöttgyűlés újra megtisztel bizalmával, folytatnám munkámat, hibáimból tanulva még 

hatásosabban. 

Köszönöm, hogy elolvastad beszámolómat! 

Ha kérdésed, megjegyzésed van kérlek keress virtuálisan vagy személyesen. A helyesírási 

hibákért, magyartalan kifejezésekért előre elnézést kérek, nem tudtam helyesíráson átfuttatni a 

dokumentumot, de remélen nem buktam meg a magyar érettségin. 

Lovász Tamás 

Külügyi Biztos 

ELTE TTK HÖK 

Budapest, 2014.11.01 


